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Protokół Nr XX.2016 

z obrad sesji rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 17 listopada 2016 roku 

 

1. Otwarcie obrad XX sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  
  Otwarcia obrad XX sesji V kadencji dokonał Przewodniczący Rady Powiatu Mirosław Gąsik 

stwierdzając obecność 18 radnych. Przewodniczący Rady przywitał Zarząd Powiatu 

Żagańskiego, Skarbnika Powiatu Elżbietę Bielecką, Sekretarza Powiatu Iwonę Hryniewiecką, 
Radcę Prawnego Andrzeja Skibińskiego, Naczelnika Wydz. OKT Michała Ciska, 

przedstawicieli związków zawodowych. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: z powodu faktu, że dzisiejsza sesja jest zwołana na 

wniosek Zarządu w związku z tym nikt z nas nie może wnosić zmian do porządku obrad. 

Tylko wnioskodawca może wnieść propozycję zmiany porządku obrad sesji. 

Starosta Henryk Janowicz: chciałbym wnieść dodatkowy punkt pod dzisiejsze obrady tj. 

projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego 

na lata 2016 – 2022.  

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie zaproponowaną poprawkę  
do porządku obrad. 

Zaproponowana poprawka do porządku obrad została przyjęta jednogłośnie. 

Przewodniczący rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie porządek obrad sesji  

po wprowadzonej poprawce. 

Porządek obrad sesji po wprowadzonej poprawce został przyjęty jednogłośnie. 

Porządek obrad po wprowadzonych poprawkach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad XX sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

  3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

  1) ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 

nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy 

oraz nauczycielskich dodatków mieszkaniowych dla nauczycieli jednostek oświatowych, 

dla których organem prowadzącym jest Powiat Żagański, 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2016 – 2022. 

   4. Zamknięcie obrad XX sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

  3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

  1) ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawa-

nia nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warun-

ki pracy oraz nauczycielskich dodatków mieszkaniowych dla nauczycieli jednostek 

oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat Żagański, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: projekt uchwały był opiniowany na posiedzeniu Ko-

misji Oświaty oraz Komisji Budżetu w dniu 8 listopada 2016 roku. Proszę Przewodniczących 

Komisji Stałych o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja wydała 

opinię pozytywną. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Stefan Gołek: projekt 

uchwały został przyjęty przez komisję z jednym ale tzn. w latach następnych rzecz całą nale-

żałoby traktować w górę, czyli dodatki powinny rosnąć, a to z tego powodu, że jest w szkole 

coraz więcej nauczycieli, którzy nie pracują na pełnych etatach, a na części etatu. Należy jed-
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nak dodać, że jest to nie tylko nasza rola, jako samorządu, ale również rola rządzących, czyli 

rządu. Subwencja oświatowa, jeżeli wzrośnie o „80%” to rozwiąże to problemy dodatków, 

poborów zasadniczych itd. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radny Tomasz Kwarciński: odniosę się do sprawy opiniowania przez Komisje, bo byłem 

obecny na tej komisji i sam głosowałem. Z tym, że opiniowana była wersja bez str. 4. Mam 

też wątpliwości, co do trybu zwołania dzisiejszej sesji tzn., co takiego się wydarzyło, dlacze-

go jest aż tak pilne, że trzeba było zwoływać sesję, właściwie tego samego dnia, kiedy mieli-

śmy sesje tydzień temu, został złożony wniosek i zostały wysłane te zawiadomienia? Co do 

meritum, mam pytanie, co do motywacji tak dużych obniżek, bo jakby nie było dodatki zosta-

ły obniżone, zwłaszcza te, które dotyczą, najbardziej drażliwych sytuacji, odnośnie trudnych 

warunków pracy i tego wszystkiego, co dotyczy pracy z dziećmi, które wymagają więcej 

uwagi, dziećmi chorymi, dziećmi, które powinny być otoczone bardzo dużą opieką i ta opieka 

powinna właściwie być nagradzana. Dlaczego tak uderzamy w te dzieci? Czym to jest spo-

wodowane? Jakie są trudne warunki budżetowe, że doprowadzamy do tego, że tych nauczy-

cieli w tak trudnych warunkach pracy, wiadomo, że to też uderzy w dzieci, dlaczego tak pod-

chodzimy do tej sprawy?  

Obrady sesji opuścił Radny Andrzej Katarzyniec zwalniając się u Przewodniczącego Rady 

Powiatu. W dalszych obradach sesji brało udział 17 radnych   

Inni radny nie zabierali głosu w dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: o głos poprosił mnie Pan Dariusz Niedzielski NSZZ 

„Solidarność” oświaty i wychowania z Zarządu Regionu. Z racji tego, że jest to sesja nad-

zwyczajna, musze się zapytać o zgodę Zarząd. Czy mogę Panu udzielić głosu? 

Starosta Henryk Janowicz: pod warunkiem, że będzie to głos merytoryczny, parę minut. Co 

najważniejsze konsultacje ze związkami się odbyły, Zarząd konsultował, rozmawiał, pewne 

rzeczy zostały wypracowane. Parę minut proszę bardzo, nie mamy nic przeciwko temu. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik udzielił głosu Panu Dariuszowi Niedzielskiemu Za-

rząd Regionu NSZZ „Solidarność” oświaty i wychowania.  

Pan Dariusz Niedzielski: jestem tu już po raz drugi, byłem tu niespełna tydzień temu. Repre-

zentuję Zarząd Regionu NSZZ oświaty i wychowania. Na szczęście udało mi się zorientować, 
że macie Państwo na dzisiaj zwołaną sesję, tak nagle. Nie wiem, jaka sprawa wymagała tak 

pilnego zwołania, skoro te dokumenty, jak byłem tydzień temu nie były uzupełnione, to, co 

jeden z Radnych powiedział, ale ja rozumiem, że Państwo szybko działają. Trzeba działać 
szybko, żeby oszczędzić parę złotych na biednych nauczycielach, których dla mnie to Pań-
stwo nie szanują, bo to jest wyraz szacunku. Tutaj jeden z Panów, Przewodniczący Komisji 

wypowiadał się o jakichś dziwnych rzeczach, to świadczy o tym, że jest niekompetentny. O 

oświacie nie powinien zabierać głosu, jeżeli mówi, że dodatki motywacyjne mają przyjść z 

budżetu państwa. Wie Pan z skąd są dodatki motywacyjne? Nie z budżetu państwa, ani z do-

tacji, niech Pan trochę poczyta na temat oświaty. Za głośno mówię? Może powinienem jesz-

cze przeprosić i podziękować w imieniu nauczycieli, którym chcecie zabrać dodatki. Uważa-

cie, że to jest szacunek do zawodu nauczyciela. Wielu z Państwa, a przynajmniej paru, było 

nauczycielami, jak to się mówi, nie pamięta wół, jak cielęciem był. Wielkie oszczędności 

Państwo chcą zrobić na tych nauczycielach, a wiecie, że dla nich to są bardzo duże pieniądze, 

może dla Państwa nie. Narobiliście kiedyś bałaganu, dlatego pieniędzy może nie macie, nie 

wiem, czy to jest spowodowane tym, że nie macie pieniędzy dla tych nauczycieli?  Przynajm-

niej rząd teraz do tego zaczął podchodzić, bo te dodatki motywacyjne, godziny karciane, które 

były wprowadzone, za które nauczyciele pracowali za darmo, na szczęście zostały zniesione. 

Niestety z góry ten przykład nie idzie do dołu. Chciałem Państwu przypomnieć, jeżeli chodzi 

o komisje zakładowe i międzyzakładowe oświaty i NSZZ „Solidarność” działające w szko-

łach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Starostwo Powiato-
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we w Żaganiu, stanowczo protestują przeciwko próbie obniżenia wynagrodzeń nauczycieli 

przez znaczące zmniejszenie dodatków wymienionych w art. 30 ustawy z dnia 26 stycznia 

1982 roku. Dzisiaj tak traktuje się nauczycieli. 

Wiceprzewodniczący Tomasz Hucał: Panie Dariuszu, ja bardzo Pana proszę o to, żeby cały 

czas poważnie traktować się wzajemnie. Obrzuca Pan nas stekiem obelg, próbuje nas Pan cały 

czas obrazić. Natomiast ja bardzo proszę, nauczyciel to jest człowiek, który powinien nieść 
kaganek oświaty i powinien świecić przykładem. Dlatego bardzo proszę, żeby Pan zachowy-

wał się, jak nauczyciel, a nie, jak związkowiec, który próbuje uratować swoją pracę.  

Pan Dariusz Niedzielski: ani jednego steku obelg nie było. Ja rozumiem, że Państwo wogóle 

są nieprzyzwyczajeni do tego typu rozmów, ale niestety to uderza bezpośrednio w nauczycieli  

i Pan, jak chce tak szanować nauczycieli to niech ich Pan szanuje i przede wszystkim ich sto-

pę życiową. Żeby godnie przeżyli od pierwszego do ostatniego i tym niech się Pan zajmie, a 

nie obraża, bo Pan tutaj ma z diety jakieś pieniądze i rozumiem, że jest Pan zadowolony z 

tego i oburza się Pan. Ja tylko chciałem Państwu powiedzieć jedno, że jeżeli chodzi o stano-

wisko związku to jest takie, że absolutnie się nie zgadzamy, jesteśmy przeciwko i będziemy 

protestować. Dowiemy się, kto, jak z Państwa głosował, na pewno to Państwu przypomnimy 

przy następnych wyborach samorządowych, już niedługo, bo za 2 lata. Było tak samo w No-

wogrodzie Bobrzańskim, gdzie Burmistrzem był Pan Ogrodnik, to samo, zamknął dwie szko-

ły. Byliśmy tam, mówiliśmy, żeby tego nie robił, dzisiaj już jego,  jako Burmistrza nie ma. 

Także mam nadzieję, że opamiętacie się przy głosowaniu, nie będziecie głosować za tym, 

żeby obciąć te dodatki tym nauczycielom, którzy i tak ledwo wiążą koniec z końcem i zagło-

sujecie za utrzymaniem tego, co było. Dlatego, że po prostu postąpicie w tym przypadku ego-

istycznie, a naprawdę ja, jako przedstawiciel zarządu regionu, przypomnimy Wam i przyje-

dziemy przed następnymi wyborami i wypiszemy na transparentach nazwiska, które głosowa-

ły za tym, żeby zubożyć nauczycieli w Szprotawie i w Żaganiu, które podlegają Starostwu 

Powiatowemu. Tyle mam do powiedzenia, bo widzę, że Państwo i tak mnie nie słuchają, wie-

dzą swoje, swoje ustalili, tylko tyle, że każdy z Państwa będzie za to rozliczony. 

Starosta Henryk Janowicz: Pan Ogrodnik był Burmistrzem Kożuchowa, a w tej chwili jest 

Członkiem Zarządu powiatu nowosolskiego i odpowiada za oświatę. W powiecie nowosol-

skim współrządzi PIS i trzeba to dodać. Na dzień dzisiejszy w powiecie żagańskim funkcjo-

nują wszystkie szkoły. Rada Powiatu nie zamierza likwidować, zamykać, ani łączyć żadnych 

placówek, wręcz przeciwnie, bo co chwilę inwestujemy w szkoły. Między innymi w tamtym 

roku zakończyliśmy wielką inwestycje ponad 10.000.000,00 zł rozbudowę warsztatów szkol-

nych i termomodernizację ZSTiL w Żaganiu. Oprócz tego wchodzimy w różnego rodzaje 

projekty. Projekt o nazwie szkolnictwo zawodowe, są to duże miliony, które będą kierowane 

na powiat i rozwój szkolnictwa zawodowego. Współinwestujemy w szkoły, wspieramy na-

uczycieli, przykładem jest dodanie dodatkowych pieniędzy, jakie przekazał Zarząd na lekcje 

związane z matematyką, bo chodzi nam o to, żeby nasza młodzież była przygotowana profe-

sjonalnie do zdawania matury i do dobrej pracy na studiach. Na studiach nie jest tylko nauka, 

ale też praca, przygotowanie do kierunków zawodowych, które w przyszłości będą funkcjo-

nować, jako ludzie dorośli i to jest to, co robi Zarząd, Rada Powiatu. Rada Powiatu w obec-

nym kształcie nigdy nie posunęła się dalej, jak mogła, zawsze wypowiadała się tak, że oświa-

ta to jest priorytet i nic nie likwidujemy, nic nie zamykamy, nic nie łączymy, podkreślam to 

po raz drugi i będą to podkreślał dziesiątki razy. Na dzień dzisiejszy my funkcjonujemy i 

prawie 5.000.000,00 zł dokładamy do oświaty, pomijając to, co nam państwo daje w ramach 

subwencji oświatowej. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta przy 16 głosach „za”, 1 „przeciwnym” przy udziale 17 radnych. 

 2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2016 – 

2022. 
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Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Skarbnika Powia-

tu o przedstawienie uzasadnienia. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

ulega zmianie w związku z tym, że nasza jednostka podległa Powiatowe Centrum Pomocy 

Rodzinie realizuje projekt, który ujęty jest w wieloletniej prognozie finansowej  

w przedsięwzięciach, jest to Szansa na Samodzielność. Dnia 24 listopada br. Pani Dyrektor 

musi podpisać umowę. W związku z tym, że projekt jest ujęty w wieloletnich 

przedsięwzięciach, a Zarząd Powiatu powinien upoważnić Panią Dyrektor do podpisania tej 

umowy w związku z tym prosimy Radę Powiatu, aby dała kompetencje dla Zarządu Powiatu 

do upoważnienia Pani Dyrektor do podpisania tej umowy. Jest to związane z realizacją 
zamieszczonych w WPF przedsięwzięć, zmianie ulega §3. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 17 radnych. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik wyznaczył Rdnego Zdzisława Wilczyńskiego oraz 

Radnego Bolesława Wróblewskiego do zapoznania się z protokołem XX sesji Rady Powiatu 

Żagańskiego z dnia 17 listopada 2016 roku. 

4. Zamknięcie obrad XX sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 
  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik o godz. 8

50
 ogłosił zamknięcie XX sesji V kadencji 

Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 10 listopada 2016 roku. 

 

               Protokołowała  

           Henryka Świątek  
 

                                                                 Przewodniczący Rady Powiatu Żagańskiego 

                                                                                       Mirosław Gąsik 

 

 

 

 


